

KÅS bestyrelsesmøde d. 27.02.2024



Afbud:

Referat

1.	Økonomi (udgår)	<p>Tom har været omkring Per F. og har fået originale bilag med.</p> <p>Per bliver inviteret med til et bestyrelsesmøde i foråret, så vi kan sig tak for flot indsats.</p>
2.	Vandpleje v. Ivan	<p>Tom og Ivan har været til møde med DTU og Naturstyrelsen vedr. okker fra Bølling Sø.</p> <p>Ivan og Tom har rykket kommunerne for svar på henvendelse. Det svar har KÅS fået nu. Derfor er KÅS forventning, at der nu bliver kigget på problematikken.</p> <p>Ivan har indsendt ansøgning til Kystdirektoratet vedr. spuling af sand ved udmundingen. Ivan er blevet bedt om at uddybe, og arbejder derfor videre på vores anmodning.</p> <p>Tom er blevet orienteret om, at kommunerne er påbudt at etablere sandfang rundt om i vores vandløb. Det kan vi håbe, at de får realiseret i de kommende år, inden målopfyldelsen af vandrammedirektivet i 2027.</p> <p>Ivan har været til møde med MidtVest Lystfiskerforening. Foreningen ønsker at være en meget aktiv forening på vandplejen. Der var fremkommet et ønske om nummerring af gydebankerne, så det vil være lettere at styre hvem der gør hvad. Ivan har været inde på vores gydebankekort og lagt numre ind på hver enkelt gydebanke. Pt 374 gydebanker i Karup Å systemet, der er registreret.</p> <p>Ivan er sammen med vandplejegruppen i gang med at lave en foreningsfordeling af gydebankerne, så pasningsansvaret bliver fordelt foreningerne imellem.</p> <p>Det er fortsat meningen at de fælles vandplejedage fastholdes.</p> <p>Ivan har været med til møde i Projekt Stalling, der blandt andet er relevant grundet skarvproblematikken omkring stalling og havørred er sammenligneligt. Der vil fremadrettet blive afholdt et lokalt møde i KÅS regi, vedr. mulighederne for at mindske skarv problemet lokalt.</p> <p>Vandplejearrangement er under planlægning. Ivan melder ud og inviterer. Tanken er at det bliver et frokostarrangement med foredrag for de der har givet en hånd med i vandplejen.</p>

		Koordineringsmøde med kommunerne er under planlægning. Er der emner foreningerne ønsker drøftet med kommunerne, kan disse meldes ind til Tom eller Ivan.
3.	Opfølgning på arbejdsopgaver fra sidste bestyrelsesmøde	<p>Ny kasserer: Palle Christensen har sagt ja til at varetage kasserer posten i en periode. Palle vil ligeledes varetage gennemgang af regnskab og budget på den forestående udsatte generalforsamling.</p> <p>Ny formand: Der opfordres til at foreningerne fortsat afsøger emner til formandsposten samt at der tænkes i KÅS fremtidige konstruktion set i relation til 3 foreninger der er blevet til en stor forening. Drøftelse af fremtidens KÅS. Bestyrelsen blev enige i, at den nuværende bestyrelse arbejder målrettet på at få klartlagt hvordan fremtidens KÅS skal se ud.</p>
4.	Planlægning, afholdelse af den udskudte generalforsamling.	Generalforsamling fastsættes til 10. april kl. 19.00 – 21.00.
5.	Eventuelt	<p>Tom: Okkerudslip i Haderis Å. Tom fortalte om hændelsesforløbet. Grundet anmeldelsen fandt sted på mail til den kommunale fællespostkasse, fik kommunerne beskeden så sent, at det ikke var muligt at foretage den nødvendige dokumentation til at lave en bødesag. Til gengæld har kommunerne haft kontakt til lodsejere og entreprenører.</p> <p>Tom har desværre været nødsaget til at lukke kommentarsporet da tonen fik en uheldig karakter. Ejnar og Johnny har været oppe og besigtige gydebanerne og umiddelbart ser det ikke ud til at de har taget skade.</p> <p>Ivan: Har talt med lodsejere ved Haller Å. Der var nogen der havde noget vand, som de var interesserede i at leje ud.</p> <p>Henrik: Kystrådet har udarbejdet en video og en pjece. Henrik sender den rundt.</p> <p>Havørredens Hus: Der arbejdes fortsat på fondning. Projektet er nu ude i beslutningsrunden. Herning Kommune forventer svar i løbet af foråret – formodentlig i marts.</p> <p>Referent: Jan Snejbjerg</p>